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Z ŻYCIA IZB ADWOKACKICH

I z b a  o p o l s k a

W dniu 5.XI.1966 r. odbyła się w Radzie Adwokackiej w Opolu narada kiero
wników zespołów adwokackich, na której dziekan adw. Z. Czeszejko dokonał 
szczegółowej analizy ekonomicznej pracy zespołów, a nadto omówił problematykę 
związaną z kontrolą pracy zawodowej adwokatów.

W tym  samym dniu odbyło się spotkanie adwokatów Izby opolskiej, zorgani
zowane przez Radę Adwokacką i POP przy tejże Radzie — z okazji 49 Rocznicy 
Rewolucji Październikowej — z okolicznościowym referatem  adw. M. G abryjel- 
skiego.

Na tymże spotkaniu sekretarz Wojewódzkiego Komitetu Frontu Jedności Narodu 
w Opolu Marczak wręczył Odznaki Tysiąclecia, nadane przez OKFJN, adwoka
tom: Jerzemu Jasińskiemu, Kazimierzowi Kaeppele, Stanisławowi Lipowskiemu, 
Adolfowi Słowikowi i Tytusowi Stelmachowi.

Na zakończenie dziekan podejmował lampką wina odznaczonych i  przedsta
wiciela WK FJN.

Odznaką Tysiąclecia odznaczony został również adw. Feliks Gieruszyński, n a j
starszy wiekiem (81 lat) adwokat Izby opolskiej, który z dniem 15.X.1966 r. prze
szedł na rentę.

I z b a  r z e s z o w s k a

1. Dnia 17 grudnia 1966 r. w gmachu Sądu Wojewódzkiego w Rzeszowie odbyło 
się uroczyste zebranie członków Rzeszowskiej Izby Adwokackiej, zorganizowane 
dla uczczenia 1000-lecia Państwa Polskiego i 15-lecia Izby Adwokackiej.

W zebraniu uczestniczyli w charakterze zaproszonych gości: prezes Sądu Wo
jewódzkiego mgr Edward Jachczyk, reprezentujący również Komitet Wojewódzki 
PZPR i Zarząd Okręgu ZPP; prokurator wojewódzki mgr Władysław Biernat; 
w iceprokurator wojewódzki m gr Roman Alberti, reprezentujący Wojewódzki Komi
te t Zjednoczonego Stronnictwa Ludowego; wiceprzewodniczący Miejskiej Rady Na
rodowej w  Rzeszowie mgr Zbigniew Dydek, reprezentujący zarazem Wojewódzki 
Komitet Stronnictwa Demokratycznego; przedstawiciel Prezydium Wojewódzkiej 
Rady Narodowej w  Rzeszowie mgr Władysław Mikuła; prezes Okręgowej Komisji 
Arbitrażowej mgr Franciszek Kruczyński; adwokat dr Roman Łyczywek ze Szcze
cina, który podjął się opracowania na to zebranie referatu o historycznym rozwoju 
adw okatury w  Polsce.

Przewodniczył zebraniu dziekan Rady Adwokackiej adw. mgr Marcin Miąsik, 
który oddając na wstępie hołd pamięci adwokatów-ofiar terroru hitlerowskiego 
w  Rzeszowszczyźnie, przedstawił zebranym historyczny zarys rozwoju adwokatury 
ziemi rzeszowskiej i jej organów w okresie ostatnich 20 lat.

Z kolei delegaci zebrania: mgr Janina Białek, mgr K rystyna Augustynowicz 
i mgr Ludwik Ochwat złożyli na ręce dziekana Marcina Miąsika, Sekretarza
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H ada adwokata dra Jana Kubiczka i Skarbnika Rady adwokata m gra Tadeusza 
Pendereckiego wyrazy podziękowania za 15-letnią, nieprzerwaną pracę w charak
te rze  członków miejscowej Rady Adwokackiej. Powyższym jubilatom oraz senio
row i palestry adwokatowi drowi Stanisławowi Dzianottowi wręczono wiązanki 
kwiatów. I

Dalszą część programu wypełnił źródłowo opracowany, obszerny referat adwo
k a ta  dra Romana Łyczywka, który przedstawił dzieje adwokatury polskiej w cią
gu wieków. Referat, wygłoszony z doskonałą swadą, wzbudził powszechne' zain
teresowanie zebranych.

Następnie prezes Sądu Wojewódzkiego Edward Jachczyk dokonał pozytywnej 
oceny działalności adwokatury ziemi rzeszowskiej, składając równocześnie człon
kom  tej adwokatury — z okazji jubileuszu — życzenia dalszego pomyślnego 
•rozwoju.

Na zakończenie dziekan Rady Adwokackiej przedstawił zebranym projekt ob
szernej uchwały, charakteryzującej stanowisko adwokatury rzeszowskiej wobec 
aktualnych zagadnień politycznych i społecznych. Treść tej uchwały zebrani 
jednogłośnie zaakceptowali, zalecając zarazem zaangażowanie się adwokatów 
w  dziedzinie pracy społecznej, w szczególności przez wychowawcze oddziaływanie 
n a  młodzież w celu zapobiegania przestępczości oraz przez nawiązanie współ
pracy z Komitetami Pomocy Społecznej dla niesienia pomocy ludziom, którzy jej 
potrzebują.

Poza tym dziekan podał do wiadomości treść uchwały Rady Adwokackiej
0 wyasygnowaniu kwoty 10 000 zł — z okazji obchodzonego jubileuszu — na dota
c ję  dla Polskiego Komitetu Pomocy Społecznej z przeznaczeniem jej na pomoc 
dla ludzi starych.

Na tym zebranie zakończono, po czym odbył się wspólny, koleżeński obiad.
2. Z inicjatywy Rady Adwokackiej w Rzeszowie zorganizowano w dniu 13 grud

nia 1966 r. w lokalu Izby Adwokackiej konferencję prasową celem zorientowania 
»dziennikarzy w sprawach dotyczących adwokatury, jej proafemów zawodowych
1 społecznych.

Udział w konferencji wzięli dziennikarze reprezentujący „Nowiny Rzeszowskie”, 
Dziennik Polski”, „Polską Agencję Prasową”, „Trybunę Ludu” i „Polskie Radio”.
Adwokaturę reprezentowali: dziekan Marcin Miąsik, sekretarz Rady Jan Ku- 

toiczek oraz adwokaci Stanisław Nusowicz, Emil Górnicki i Lech Świerczewski.
Po zagajeniu konferencji przez dziekana Miąsika adwokat Lech Świerczewski 

przedstawił dzieje adwokatury w jej rozwoju historycznym do roku 1950, a n a 
stępnie adwokat dr Kubiczek zobrazował rozwój adwokatury ziemi rzeszowskiej 
w  okresie 15 la t istnienia Izby rzeszowskiej.

Ożywiona i interesująca dyskusja doprowadziła do wyjaśnienia prawidłowej 
■oceny działalności zawodowej adwokatury, jej roli jako współczynnika wymiaru 
sprawiedliwości oraz pozycji społecznej, jaką zajmuje.

Powyższa konferencja, uznana zgodnie przez jej uczestników za pożądane zja
wisko kontaktu ze środowiskiem dziennikarskim, stworzyła zachętę do kontynuo
w ania podobnych spotkań w przyszłości. Zarazem obecni dziennikarze zadeklaro
w ali gotowość zamieszczania informacji prasowych. W związku z tym w dzienniku 
,,Nawiny Rzeszowskie” z dnia 17.XII.1966 r. ukazała się notatka prasowa z prze
biegu konferencji.
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I z b a  w a r s z a w s k a

1. S p o t k a n i e  z p r z e d s t a w i c i e l a m i  s ą d ó w  i p r o k u r a t u r .  
"W listopadzie ub. r. odbyło się w gmrchu Rady Adwokackiej w Warszawie spotka
nie Rady Adwokackiej z prezesami warszawskich sądów oraz prokuratur. Obecny 
był także przedstawiciel KW PZPR.

W czasie spotkania omawiano zagadnienie związane z wykonywaniem przez. 
adwokatów czynności zawodowych w warszawskich sądach i prokuraturach.

2. Z i m o w i s k o  d l a  d z i e c i  a d w o k a t ó w .  Staraniem Rady Adwokackiej 
(przez Komisję Socjalno-Bytową) zorganizowano na okres zimowych ferii świą
tecznych zimowisko w górach dla dzieci adwokatów oraz aplikantów Izby w ar
szawskiej. Pobyt w górach trw ał 10 dni.

Akcja ta  spotkała się z bardzo życzliwym przyjęciem ze strony ogółu adwo
katów.

3. J e s i e n n a  s e s j a  e g z a m i n a c y j n a .  W grudniu br. odbyła się w W ar
szawie jesienna sesja egzaminacyjna dla aplikantów naszej Izby oraz dla radców 
prawnych, którzy zdecydowali się zdawać egzamin adwokacki.

Łącznie przystąpiło do egzaminu 6 osób (3 aplikantów oraz 3 radców praw 
nych). Z tej liczby 5 osób złożyło egzamin z wynikiem pozytywnym.

K O M U N I K A T

Komisja do spraw rozdziału skierowań sanatoryjnych przy 
NRA podaje do wiadomości Kolegów, że dysponuje 15 skiero
waniami do sanatoriów w miesiącu marcu i kwietniu br. dla 
adwokatów bądź dla ich rodzin będących na utrzym aniu ad
wokata.

W arunkiem otrzymania skierowania jest nadesłanie zgło
szenia o potrzebie leczenia uzdrowiskowego i karty  badania do 
NRA: do 10.11. br. na wyjazd w miesiącu m arcu ,.a  do dnia 
10.111. br. na wyjazd w miesiącu kwietniu.


